                                        Lesson- presentation

Aims:1. To give some short information about five English-speaking countries

         2. To develope pupil’s skills & habits in speaking

         3. To bring up respect & love to people of English-speaking countries

Visual aids: the map of the world, pictures

                                          Plan of the lesson:
1.Org.moment:- Greeting 

                                  Raport of duty
      Good morning boys & girls! Today we’ll have an unusual lesson: lesson-presentation”  

   2.Phonetic drill : Find any text & start reading

      And our lesson today is unusual: lesson-presentation. Let’s guess the theme of our lesson.

English-speaking countries”. Right. These countries have different histories, cultures, traditions, governments, geography. We’ll get some short information about five English-speaking countries. What English-speaking countries do you know? Show them at the map. Right they are: 
· The United Kingdom of Great Britain & Northern Ireland

· The United States of America

· Canada

· The Commonwealth of Australia

· New Zealand. 

Our pupils prepared some information about these countries. Let’s  listen to our pupils.  
Let’s listen to Anzhela & Alyona. They will tell us about the United Kingdom of great Britain & Northern Ireland.
     3.  New lesson
                               English- Speaking countries

      The United    Kingdom of Great  Britain & Northern  Ireland is  situated on the islands in the northwest of Europe.

      The Atlantic   ocean is on the north of it & the North Sea  to the east. The English Channel separates it from the continent. Great Britain is the largest island. The three main parts of it are Scotland, England, & Wales. Northern Ireland is situated on the island called Ireland.

      The population of the United Kingdom is about 60 million & its capital is London.

     The United Kingdom is a highly developed country. Its main cities are London, Birmingham,     Manchester & Glasgow.   
About the USA will tell us Ichtiyar & Bahitzhan
      The United States of America ( USA) is located in North America. It is one of the largest countries in the world. The population of the USA is about   250 million people. The USA has 50 states. Its capital is Washington D.C. ( the District of Columbia). Its main cities  are New York, Chicago, San  Francisco, Los Angeles & Boston.

       It’s a highly  developed country. People of very many nationalities live in the USA. 

About Kanada will tell us Ichtiyar & Natasha

      Canada is situated in North America. Three oceans surround it the Atlantic, the Arctic & the Pacific. The Capital of the country is Ottawa. About 30 million people live in Canada.

      It is a great industrial country. Its main cities are Ottawa, Toronto, Montreal &  Vancouver.

About Commonwealth of Australia will tell us Nastya & Natasha

    Commonwealth of Australia occupies the continent of Australia & a number of islands ( the main one of which is Tasmania). It includes 6 states & 2 territories with a population of about 20 million people. 

     Its capital is Canberra & the  main cities are Sidney & Melbourne.

    About New Zealand will tell us Kristina & Natasha

   New Zealand consists of several large & many smaller islands. Its population is about 4 million people. The capital is Wellington.

   The chief cities are Auckland, Dunedin & Nelson.

   It is a highly developed agricultural country.     .

  Cоединенное  Королевство    Великобритании и Северной Ирландии находится на островах на северо-западе Европы. Атлантический океан находится на севере государства, а северное море на востоке. Ла-Манш  отделяет его от материка. Великобритания – самый большой остров . тремя основными частями Великобритании являются Шотландия, Англия, Уэльс. Северная Ирландия находится на острове, называемом Ирландия. Население Соединенного Королевства составляет около 60 миллионов человек, а его столицей   является Лондон.  Cоединенное  Королевство  - высокоразвитая страна. Его главные    города- Лондон, Бирмингем, Манчестер и Глазго  
     Соединенные Штаты Америки ( США) расположены в Северной Америке. Это одна из крупнейших стран мира. Население США составляет около 250 миллионов человек. В США 50 штатов. Вашингтон ( округ Колумбия) – столица США. Нью-Йорк, Чикаго, Сан-Франциско, Лос-Анжелес, Бостон- главные города. Это высокоразвитое государство. Люди очень многих национальностей живут в США.

      Канада расположена в Северной Америке. Три  океана омывают её: Атлантический, Северный Ледовитый , Тихий. Столица страны- Оттава. Около 30  миллионов человек живет в Канаде. Это – крупная страна с развитой промышленностью. Оттава, Торонто, Монреаль, Ванкувер – ее главные города.

       Австралийский Союз занимает материк Австралии и ряд островов ( главный из которых- Тасмания). Союз включает в себя 6 штатов и две территории с населением около 20 миллионов человек.  Его  столица – Канберра, а главные города- Сидней и Мельбурн.

      Новая Зеландия состоит из нескольких больших и многих малых островов. Её население составляет около 4 миллионов человек. Столица – Веллингтон. Главные города-Окленд, Дундин, Нельсон. Это высокоразвитая сельскохозяйственная страна.  
  -The official name for the country  whose language we study is the United Kingdom of Great Britain & Northern Ireland. The United Kingdom of Great Britain & Northern Ireland  has several different names. Some people say “Great Britain”, or “Britain”, or “the United Kingdom”, or just “the UK’ & “G.B.” Great   Britain is an island that lies off the north west of Europe. It is the largest island in Europe. It is 500 km wide & nearly 1000 km long. There is the Atlantic Ocean on the north of it & the North Sea on the east. The English Channel , which is about 21 miles , separates the U.K. from the continent. Its closest neighbours  are France & Belgium. 

Соединенное Королевство Великобритании и Северной Ирландии яваляется официальным названием страны, язык которой мы изучаем.   Соединенное Королевство Великобритании и Северной Ирландии имеет несколько названий. Некоторые говорят Великобритания, или Британия , или   Соединенное Королевство, или просто UK или  G.B.Великобритания – это остров , который расположен к северо-западу от Европы. Это – самый большой остров в Европе. Его ширина- 500 км, а длина почти 1000 км. С севера его омывает Атлантический океан, с востока – Северное море. Ла-Манш , протяженность которого 21 миля, отделяет Соединенное Королевство от материка. Ближайшие континентальные соседи  королевства- Франция и Бельгия.
                                    The main parts of Great Britain.
        There are 4 countries in  the United Kingdom :England, Scotland, Wales  & Northern   Ireland.

    England, Scotland, Wales   are three main parts of Great Britain. Scotland is in the north. Edinburgh is Scotland s capital, it is one of the most beautiful cities in Britain. Wales is in the west. The capital city of Wales is Cardiff.

     Ireland , which is also an island, lies off the west coast of Great Britain. Northern Ireland & the Irish Republic ( Eire) are on this island.  Belfast  is the largest city in Northern Ireland & it is its capital. 

      Great Britain together with Northern Ireland constitutes the United Kingdom ( UK).

      The capital city of Great Britain is London which is situated in the south-east of England. London is more than a thousand years old.

                                        Основные части Великобритании

     В состав Соединенного королевства входят 4  страны: Англия , Шотландия , Уэльс и Северная Ирландия.
    Англия, Шотландия   и Уэльс – это три основные части Великобритании. Шотландия находится на севере. Столица Шотландии- Эдинбург. Это один из красивейших городов Великобритании. Уэльс находится на западе. Столица Уэльса – Кардиф.

    Ирландия , которая тоже является островом, лежит к западу от побережья Великобритании. Северная Ирландия и Ирландская республика ( Эйре) находятся на одном острове. Белфаст – крупнейший город в Северной Ирландии, и он является её столицей. 
    Великобритания вместе с Северной Ирландией составляют Соединенное Королевство

     Столицей Великобритании является Лондон, который расположен на юго-востоке Англии. Лондону уже более тысячи лет.

                                                       Wales

      Wales is a country of hills & mountains, with deep rivers & valleys. Cardiff is the capital of Wales. The most important towns & cities are Swansea & Newport. Wales has been united with England far seven hundred years. Prince Charles became the Prince of Wales in1969.

      Wales has its own Welsh language. About  20% of the people in Wales speak Welsh & children learn it in Welsh schools.  

      Wales is famous for its production of cool & steel. Wales is an important centre for electronics & steel production. The main activities are sheep & cattle rearing , & dairy farming. Wales attracts many tourists. There three National Parks there.

     The most popular sport in Wales is rugby. A leek is a national emblem of Wales 
                                                        Уэльс

      Уэльс – страна   холмов и гор, с глубокими реками и прекрасными долинами. Кардиф – столица Уэльса. Важнейшие города Суонси  и Ньюпорт.  Уэльс объединился с Англией 700  лет назад. Принц Чарльз стал принцем Уэльса  в 1969 году.
      Уэльс имеет свой язык –уэльский. Около 20 % людей разговаривают на уэльском языке  и дети учатся в уэльских школах. 

     Уэльс известен своими залежами каменного угля и продукцией из стали. Уэльс важный центр электроники. Основная деятельность – овцеводство и разведение крупного рогатого скота и молочные фермы. Здесь три национальных парка.
     Наиболее популярный вид спорта –регби. Национальная эмблема Уэльса- лук порей.

                                               Scotland
      In area Scotland is more than half as big as England. 

     The principal cities  - its capital Edingburgh & the industrial centre Glasgo. Scottish towns look very different from English towns.

      Scotland was an independent Kingdom , often at war with England until 1603.

       Although   Scotland has its own language – Gaelic, most Scottish people speak English. The English language is spoken all over Scotland with a variety of regional accents, but all of these can be at once recognized as Scottish , with the sounds pronounced more nearly as written than in standard English.

        The sport of golf originated in Scotland The national emblem of Scotland is thistle.

                                            Шотландия 

      По площади Шотландия  вдвое больше чем Англия. Главные города – Эдинбург, столица страны, и индустриальный центр- Глазго . Шотландские города отличаются от английских.  Хотя Шотландия имеет свой язык- гаэльский , большинство шотландцев разговаривают на английском языке.  Наиболее популярный вид спорта – гольф. Национальная эмблема  Шотландии – чертополох.

3.Conclusion.

· What English-speaking countries do you know?
Complete the chart:
                                     English-speaking countries
	  Country
	 Nationality
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                             The main parts of Great Britain
	  Country
	 Nationality
	     Capital
	    National emblem
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Homework: information about countries
 Краснознаменская СШ
      Урок  - презентация
              в  11   классе
                                        «Англо-говорящие страны»
                                         Учитель:  Ибраева Ж.М. 

                                   English- Speaking countries
      The United    Kingdom of Great  Britain & Northern  Ireland is  situated on the islands in the northwest of Europe.

      The Atlantic   ocean is on the north of it & the North Sea  to the east. The English Channel separates it from the continent. Great Britain is the largest island. The three main parts of it are Scotland, England, & Wales. Northern Ireland is situated on the island called Ireland.

      The population of the United Kingdom is about 60 million & its capital is London.

     The United Kingdom is a highly developed country. Its main cities are London, Birmingham,     Manchester & Glasgow. 
      The United States of America ( USA) is located in North America. It is one of the largest countries in the world. The population of the USA is about   250 million people. The USA has 50 states. Its capital is Washington D.C. ( the District of Columbia). Its main cities  are New York, Chicago, San  Francisco, Los Angeles & Boston.

       It’s a highly  developed country. People of very many nationalities live in the USA. 

      Canada is situated in North America. Three oceans surround it the Atlantic, the Arctic & the Pacific. The Capital of the country is Ottawa. About 30 million people live in Canada.

      It is a great industrial country. Its main cities are Ottawa, Toronto, Montreal &  Vancouver.

    Commonwealth of Australia occupies the continent of Australia & a number of islands ( the main one of which is Tasmania). It includes 6 states & 2 territories with a population of about 20 million people. 

     Its capital is Canberra & the  main cities are Sidney & Melbourne.

   New Zealand consists of several large & many smaller islands. Its population is about 4 million people. The capital is Wellington.

   The chief cities are Auckland, Dunedin & Nelson.

   It is a highly developed agricultural country.   
  .

  Cоединенное  Королевство    Великобритании и Северной Ирландии находится на островах на северо-западе Европы. Атлантический океан находится на севере государства, а северное море на востоке. Ла-Манш  отделяет его от материка. Великобритания – самый большой остров . тремя основными частями Великобритании являются Шотландия, Англия, Уэльс. Северная Ирландия находится на острове, называемом Ирландия. Население Соединенного Королевства составляет около 60 миллионов человек, а его столицей   является Лондон.  Cоединенное  Королевство  - высокоразвитая страна. Его главные    города- Лондон, Бирмингем, Манчестер и Глазго
     Соединенные Штаты Америки ( США) расположены в Северной Америке. Это одна из крупнейших стран мира. Население США составляет около 250 миллионов человек. В США 50 штатов. Вашингтон ( округ Колумбия) – столица США. Нью-Йорк, Чикаго, Сан-Франциско, Лос-Анжелес, Бостон- главные города. Это высокоразвитое государство. Люди очень многих национальностей живут в США.
      Канада расположена в Северной Америке. Три  океана омывают её: Атлантический, Северный Ледовитый , Тихий. Столица страны- Оттава. Около 30  миллионов человек живет в Канаде. Это – крупная страна с развитой промышленностью. Оттава, Торонто, Монреаль, Ванкувер – ее главные города.
       Австралийский Союз занимает материк Австралии и ряд островов ( главный из которых- Тасмания). Союз включает в себя 6 штатов и две территории с населением около 20 миллионов человек.  Его  столица – Канберра, а главные города- Сидней и Мельбурн.
      Новая Зеландия состоит из нескольких больших и многих малых островов. Её население составляет около 4 миллионов человек. Столица – Веллингтон. Главные города-Окленд, Дундин, Нельсон. Это высокоразвитая сельскохозяйственная страна. 
-The official name for the country  whose language we study is the United Kingdom of Great Britain & Northern Ireland. The United Kingdom of Great Britain & Northern Ireland  has several different names. Some people say “Great Britain”, or “Britain”, or “the United Kingdom”, or just “the UK’ & “G.B.” Great   Britain is an island that lies off the north west of Europe. It is the largest island in Europe. It is 500 km wide & nearly 1000 km long. There is the Atlantic Ocean on the north of it & the North Sea on the east. The English Channel , which is about 21 miles , separates the U.K. from the continent. Its closest neighbours  are France & Belgium. 

Соединенное Королевство Великобритании и Северной Ирландии яваляется официальным названием страны, язык которой мы изучаем.   Соединенное Королевство Великобритании и Северной Ирландии имеет несколько названий. Некоторые говорят Великобритания, или Британия , или   Соединенное Королевство, или просто UK или  G.B.Великобритания – это остров , который расположен к северо-западу от Европы. Это – самый большой остров в Европе. Его ширина- 500 км, а длина почти 1000 км. С севера его омывает Атлантический океан, с востока – Северное море. Ла-Манш , протяженность которого 21 миля, отделяет Соединенное Королевство от материка. Ближайшие континентальные соседи  королевства- Франция и Бельгия.
                                   The main parts of Great Britain.

        There are 4 countries in  the United Kingdom :England, Scotland, Wales  & Northern   Ireland.

    England, Scotland, Wales   are three main parts of Great Britain. Scotland is in the north. Edinburgh is Scotland s capital, it is one of the most beautiful cities in Britain. Wales is in the west. The capital city of Wales is Cardiff.

     Ireland , which is also an island, lies off the west coast of Great Britain. Northern Ireland & the Irish Republic ( Eire) are on this island.  Belfast  is the largest city in Northern Ireland & it is its capital. 

      Great Britain together with Northern Ireland constitutes the United Kingdom ( UK).

      The capital city of Great Britain is London which is situated in the south-east of England. London is more than a thousand years old.

                                   Основные части Великобритании
     В состав Соединенного королевства входят 4  страны: Англия , Шотландия , Уэльс и Северная Ирландия.

    Англия, Шотландия   и Уэльс – это три основные части Великобритании. Шотландия находится на севере. Столица Шотландии- Эдинбург. Это один из красивейших городов Великобритании. Уэльс находится на западе. Столица Уэльса – Кардиф.

    Ирландия , которая тоже является островом, лежит к западу от побережья Великобритании. Северная Ирландия и Ирландская республика ( Эйре) находятся на одном острове. Белфаст – крупнейший город в Северной Ирландии, и он является её столицей. 
    Великобритания вместе с Северной Ирландией составляют Соединенное Королевство

     Столицей Великобритании является Лондон, который расположен на юго-востоке Англии. Лондону уже более тысячи лет.

                                                       Wales
     Wales is a country of hills & mountains, with deep rivers & valleys. Cardiff is the capital of Wales. The most important towns & cities are Swansea & Newport. Wales has been united with England far seven hundred years. Prince Charles became the Prince of Wales in1969.

      Wales has its own Welsh language. About  20% of the people in Wales speak Welsh & children learn it in Welsh schools.  

      Wales is famous for its production of cool & steel. Wales is an important centre for electronics & steel production. The main activities are sheep & cattle rearing , & dairy farming. Wales attracts many tourists. There three National Parks there.

     The most popular sport in Wales is rugby. A leek is a national emblem of Wales 

                                                        Уэльс

      Уэльс – страна   холмов и гор, с глубокими реками и прекрасными долинами. Кардиф – столица Уэльса. Важнейшие города Суонси  и Ньюпорт.  Уэльс объединился с Англией 700  лет назад. Принц Чарльз стал принцем Уэльса  в 1969 году.

      Уэльс имеет свой язык –уэльский. Около 20 % людей разговаривают на уэльском языке  и дети учатся в уэльских школах. 

     Уэльс известен своими залежами каменного угля и продукцией из стали. Уэльс важный центр электроники. Основная деятельность – овцеводство и разведение крупного рогатого скота и молочные фермы. Здесь три национальных парка.

     Наиболее популярный вид спорта –регби. Национальная эмблема Уэльса- лук порей.

                                               Scotland

      In area Scotland is more than half as big as England. 

     The principal cities  - its capital Edingburgh & the industrial centre Glasgo. Scottish towns look very different from English towns.

      Scotland was an independent Kingdom , often at war with England until 1603.

       Although   Scotland has its own language – Gaelic, most Scottish people speak English. The English language is spoken all over Scotland with a variety of regional accents, but all of these can be at once recognized as Scottish , with the sounds pronounced more nearly as written than in standard English.

        The sport of golf originated in Scotland The national emblem of Scotland is thistle.

                                            Шотландия 

      По площади Шотландия  вдвое больше чем Англия. Главные города – Эдинбург, столица страны, и индустриальный центр- Глазго . Шотландские города отличаются от английских.  Хотя Шотландия имеет свой язык- гаэльский , большинство шотландцев разговаривают на английском языке.  Наиболее популярный вид спорта – гольф. Национальная эмблема  Шотландии – чертополох.
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